
Posebni vlaki za PlanicoPoštnina plačana v gotovini

Zanimanje za veliko mednarodno 
prireditev v Planici »Pokal in na
grado Komgsiberg« je v zadnjih dneh 
izredno naraslo. Posebno šolska mla
dina bo v velikem številu obiskala 
Planico v soboto 5. marca. Posebni 
dijaški vlaki bodo vozili iz Ljub
ljane, Kranja in Jesenic. Z njimi se 
bodo vozile tudi dijaške skupine z 
Dolenjske, Štajerske, Primorske, iz 
Kamnika in Domžal. Letos bodo po
sebni vlaki vozili po zelo ugodnem 
voznem redu, saj bo prvi odhajal iz 
Ljubljane ob 4.50 uri, dragi ob 5.20, 
tretji ob 5.51, četrti ob 6.06 in zadnji

ob 6.44. Zadnji posebni vlak bo na
menjen obiskovalcem z Dolenjske, 
Primorske in Štajerske. Zadnji po
sebni vlak se bo vrnil iz Planice ob 
16.10 s prihodom v Ljubljano ob 19. 
uri. Posebni dijaški vlak v soboto, 
5. marca, bo odpeljal iz Kranja ob 
4.49 in z Jesenic ob 7.57.

Isti razpored posebnih vlakov bo 
veljal tudi v nedeljo, 6. marca, za 
prevoz ostalih obiskovalcev te velike 
mednarodne prireditve. Vozovnice in 
vstopnice za prireditev po znižanih 
cenah so na razpolago pri vseh po
slovalnicah »Putnika« v Sloveniji.
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Izdaja časopisno - založniško podjetje 
•Polet« — Ureja uredniški odbor — Od
govorni urednik: Prešern Igor — Tisk 
tiskarne »Toneta Tomšiča« v Ljubljani — 
Uredništvo in uprava v Ljubljani — 
Uredništvo: Likozarjeva 12, uprava: Can
karjeva 4 (pasaža Nebotičnika) — Poštni 
predal 377 — Čekovni račun uprave št. 
602-»T«-S4 — Telefoni: uprava 21-281,
uredništvo 32-003 (ob nedeljah tudi 31-193, 
30-278 in 32-553) — Celoletna naročnina 

400 din, polletna 200 din

Polda navdušil 15,000
gledalcev

Ostra borba med Poldo, Roglfem im Planckom
Ljubljana, 27. febr. Ura še ni bila 14. popoldne, ko so se 

začela valiti po Celovški, Vodnikovi in drugih cestah množice 
ljudi, da bi si ogledale prvo mednarodno skakalno prireditev v 
Ljubljani in s tem tudi krst nove Bloudkove mojstrovine — 
60-metrske skakalnice na Ga leto vem klancu. Obisk je bil zares 
rekorden, saj se je zbralo okoli skakalnice ter povsod, kjer se 
je dalo kaj videti, od novih blokov ob Celovški cesti tja do ši
šenskega hriba, okrog 15.000 gledalcev, ki so nestrpno pričako
vali začetek tekmovanja.

Vsi so vztrajali na svojih mestih, 
vsakdo si je hotel priboriti boljši 
kotiček z željo, da bi videl naše re
prezentante in tudi mlade mnogo- 
ob e ta joče ostale skakalce v borbi z 
Avstrijci. Poseben poudarek prire
ditvi je dala udeležba avstrijskih 
reprezentantov Planica, Schvveinber- 
gerja in Wieser ja, med ljudmi pa 
je šel glas: »Kako bo le skakal 
Polda?«’ Prireditelji so začeli s tek
mo točno ob določenem času in za 
otvoritev so se spustili po strmini 
skakalnice. 3 alpski smučarji z ju
goslovansko, avstrijsko in slovensko 
trobojnico. Najprej so skakalci iz
vedli serijo poizkusnih skokov, več 
ali manj uspešno, nato pa se je za
čelo tekmovanje.

Ljudje se niso toliko ogreli ob 
skokih tekmovalcev z začetnimi šte-
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Kdo ho zmagal pri članih:

vilkami, ki so bili zanje takorekoč 
»neznana« imena, temveč ob nasto
pu tekmovalcev z višjimi startnimi 
številkami, ki so jih imeli doma
čini Polda, Rogelj, Langus, Adlešič, 
Saksida, Podlogar ter Avstrijci 
Plank, 3chweinberger in Wieser. 
Ivo je že pri poizkusnem skoku sko
čil Polda, je med ljudmi kar za
vršalo. Škoda je, da napovedovalec 
ni stopil v akcijo takoj ob začetku 
prireditve, da bi pojasnil ljudem 
kvaliteto avstrijskih tekmovalcev 
Planka, Schweinbergerja in Wie- 
serja, kajti to bi vzbudilo med gle
dalci še večje zanimanje.

Med prireditvijo je začelo precej 
snežiti, kar je skakalce močno ovi
ralo pri skokih. Pa vendar so prav 
sigurno pristajali in smo v konku
renci zabeležili le 4 krepkejše pad
ce, ki pa so se končali brez posledic. 
Takoj smo videli, da se bo borba 
za prva mesta vodila predvsem 
med Rogljem, Poldo in Plankom, 
kajti vsi so imeli precejšnje dolži
ne, hkrati pa sta najbolj ugajala 
glede sloga Rogelj in Plank. Prvi
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Prihodnjo nedeljo se bodo na 80- 

metrski skakalnici o Planici pomerili 
najboljši skakalci vseh srednjeevrop
skih driav. Svojo udeležbo so prija
vili skakalci Francije, Avstrije, Švice, 
Nemčije, Italije in seveda Jugoslavije.

Za »Pokal Kongsberg« tekmujejo po štirje 
tekmovalci za vsako državo in trije najboljši 
se točkujejo. Zaenkrat imamo samo poimen
ske prijave Nemčije in Italije, toda kljub 
temu lahko že danes govorimo o nekaterih 
favoritih. Zahodno Nemčijo ho zastopala eki
pa v sestavi Edi Heilinghrunner, Franz Edcr, 
Sepp Hohenleitner in Sepp Kleissl. Kot vidi
mo, je nemški ekipa sestavljena iz 5 starejših, 
bolj izkušenih tekmovalcev in mladega talen
ta Heilinghrunner ja, ki se je pravzaprav po
javil šele letos in že dosego! izvrstne rezul
tate. Kot moštvo so Nemci gotovo favoriti za 
prvo mesto, katero bi jim eventualno lahko 
ogrožali le Avstrijci ali Jugoslovani. Pa tudi 
med posamezniki bodo imeli Nemci po vsej 
verjetnosti glavno besedo. Po tem, ko so Nem

ci odpovedali udeležbo Brutseherja, je težko 
govoriti o enem samem favoritu za pokal 
Kongsberg. Med glavne favorite moramo šteti 
gotovo mladega Heilingbrunnerja, ki je bil 
na mednarodnih skakalnih tekmah v Gortini 
tretji pred mnogimi Skandinavci. Na prven
stvu Nemčije je osvojil drugo mesto za Brut- 
scherjem. Tudi Seppa Hohenleitnerja gre vse
kakor šteti med favorite, saj je bil posebno 
v začetku letošnje sezone v odlični formi in 
je bil najboljši Srednjeevpropejec na avstrij- 
sko-nemški skakalni turneji.

Od ostalih so do sedaj poimensko pri
javo poslali le Italijani, katere bodo za
stopali že stari znanci Planice Triveila, 
Rizz-i, Perin in Da Col. Nimamo sicer še 
dokončne prijave Avstrijcev, toda sestavo 
avstrijskega moštva je kaj lahko pred
videti. Tu bo gotovo večkratni zmagova
lec planiških tekem Sepp Bradi, ki kljub 
svojim 39 letom še ni zapustil skakalnice. 
Letos pa je dobil tudi že v Avstriji hude 
konkurente, 
tekmovalcev 
terja in Steineggerja je avstrijska na da

zlasti Habersatter, M je letos osvojil ce
lo drito-vno prvenstvo. Od Švicarjev bi v 
borbo za prvo mesto lahko mogoče po
segel santo DSscher, dočim ostali ska
kalci kot Schneider, Rochat in drugi ne 
spadajo niti v srednjeevropsko elito. V 
francoskem moštvu gotovo ne bosta 
manjkala skakalca Rey in Rebasca. Mo
goče bo organizatorjem tekmovanja uspe
lo pridobiti za sodelovanje na tej naši 
največji letošnji skakalni prireditvi tudi 
trojico odličnih Fincev, ki natopajo v 
Oberstdorfu. S prihodom A era Pokke,

in Hauke Savo- 
prireditev seveda

Hemma Silvennoinena 
lainena bi planiška
mnogo pridobila. Borba za prvo mesto 
bi bila v tem slučaju seveda še mnogo 
ostrejša in tako Nemci kot naši »asi« 
Polda, Rogelj in Zidar bi se morali še 
posebno potruditi, če bi hoteli prema
gati odlične Fince, od katerih sta bila 
Pokka in Silvennoinen lani že naša gosta 
v Planici.

se je pognal čez 50m, mladi talenti
rani Matulj (Enotnost), ki je v le
pem slogu pristal na 52 m. Nato mu 
je sledil Mandelc (Bled) z 51 m, za
tem pa »asi«, kj so dosegali zado
voljive dolžine. Gledalci so posebno 
navdušeno pozdravili Roglja, ki je 
zanesljivo »vozil« skozi zrak, prav 
tako pa tudi Poldo, ki je v prvi 
seriji dosegel najdaljši skok 58 m 
in tudi rekord skakalnice. Vedno 
gostejši sneg je vplival tudi na dol
žine in tako so v drugi seriji ska
kalci po večini dosegli kra jše skoke. 
Zmagal je končno Polda pred Rog
ljem in Plankom ter tako potrdil 
sloves najboljšega našega skakalca. 
Toda pripomniti moramo, da Rogelj 
tudi po dolžini za njim več daleč 
ne zaostaja, stilno pa ga je' odločno 
prekašal. Za povprečnega opazo
valca je bila pravzaprav težka oce
na komu bi prisodil prvo mesto, za 
katerega se je poleg Roglja pote
goval tudi Plank.

Prva skakalna prireditev v Ljub
ljani je uspela. Mogoče smo zasle
dili nekoliko organizacijskih po
manjkljivosti, vendar gledalci so 
dalj prav dobro sodbo. Zadovoljni 
so, da imamo v srcu Slovenije ska
kalnico »velikega formata«, ki bo 
ob ugodnejših zimah vabila k sebi 
tekmovalce in številne gledalce.

' KAJ PRAVIJO AVSTRIJCI?
Vprašali smo tekmovalce Planka 

in Schweinbergerja za mnenje o tej 
prireditvi in o skakalnici.

Schweinberger je dejal: »Skakal
nica je sijajna. Le na mizi je bilo 
nekoliko preveč snega, zato je nesla 
navzgor. V Ljubljano bomo še pri
šli skakat, saj smo se počutili pri
jetno.«

S tem se je strinjal tudi Plank, ki 
smo ga mimogrede vprašali še za 
mnenje o naših skakalcih: »Prire
ditev je pokazala, da se pri vas 
vzgaja številen kader mladih ska
kalcev. To me je ugodno presene
tilo. Pripomnim pa, da sta Polda in 
Rogelj nevarna konkurenca za osvo
jitev prvega mesta na tekmovanju 
za »Cup Kongsberg«, ki bo prihod
njo nedeljo v Planici. Naša repre-

(Nadaljevanje na 6. strani)

Tudi Kočevarji na smučeh

SMUK V ŽELEZNIKIH
Železniki, 27. februarja. Danes so 

imeli smučarji »Partizana« Želez
niki tekmovanje v smuku, ki je 
bilo na 500 m dolgi progi. V vseh 
skupinah je sodelovalo 23 tekmo- 

v „vsul , iiuuc valcev. Mladinci in pionirji so imeli 
Poleg^že^tnednarodn<>Jznahlh krajšo progo od članov. Rezultati 
Kerberja, Planka, Leodol- — člani: 1. Tavčar, 2. Gartner —

mladinci: 1. Hajnribar, 2. Žumer — 
pionirji: 1. Lotrič, 2. Šmid. Po tek
movanju so bili najboljši tekmo
valci nagrajeni z darili, ki jih je 
pripravilo društvo »Partizan« Že
lezniki. Bajželj

V Ravnah ptravi živ-iav
Ravne, 217. februarja. Danes so žičani. — Rezultati — skoki — sta- 

imeli Ravenčani priložnost gledati rejši pionirji: 1. Močnik 160.5 (11, 10) 
----- 1- ----- 2. Videmšek 173 (10.5, 11), 3. Radičzelo uspele smučarske prireditve, 

in sicer pionirske skakalne tekme 
na novozgrajeni 15-metrski skakal
nici na obronku Čičevja in med
društveni veleslalom, prav tako na 
novozgrajeni progi na severnem po
bočju Naverškega vrha. Proga je 
bila dolga 800 m s 120 m višinske 
razlike in 20 vratci. Sneg, ki je ves 
čas tekmovanja padal, ni omogočil 
tekmovalcem, da bi razvili polno 
hitrost. Glavna borba se je pri čla
nih razvila med Ravenčani in Me-

Kočevje, 27. februarja. TVD Partizan 
Kočevje je to nedeljo izkoristil ugodne 
snežne prilike. Organiziral je smučarsko 
tekmovanje v tekih in slalomu. Udeležba 
je bila dokaj zadovoljiva, skupno je bilo 
46 tekmovalcev. Člani: 1. Prelesnik Tone, 
2. Smola Dušan. Članice: Smola Nada, 2. 
Kopitar Tatjana. Mladinci: 1. Mihelič 
Vinko, 2. Konig Franjo. Mladinke: 1. Vid
mar Mimi, 2. Zegarac Zofija. Pionirji:

1. Klarič Matija, 2. Figar Bojan. Pionir
ke: 1. Smole Vlasta.

Popoldne pa so bile tekme na novo 
zgrajeni slalom progi. Proga Je bila dol
ga GOO m z višinsko razliko 150 m in 25 
vratci. S to tekmo je bila delna otvoritev 
društvenega smučarskega centra, ki je 
bil zgrajen v tem letu, oddaljen komaj 
pet minut Iz mesta.

Člani: I. Furlan Luče, 2. Kralj Leopold. 
Mladinci: 1. Medan Uranič.

Celjani tudi letos osvojili
nHerucov memorial*1

Zagreb, 27. febr. — V zagrebli je bilo vče- 
raj in danes ob zelo ugodnih snežnih pogojih 
tradicionalno tekmovanje za »Herucov me
morial«, ki so se ga udeležili smučarji Celja, 
Raribora, Zagreba in tudi 5 Avstrijcev. Tudi 
Rt os so Celjani v moštveni konkurenci do- 
8egli najboljši uspeh in osvojili »Herucov me
morial« v prehodno last. Tekmovalci so na
topili v slalomu na 700 m dolgi progi z vi
nsko razliko 240 m in 50 vratci, ki so jo 

Prevozili dvakrat ter v veleslalomu na 1000 
1,1 dolgi progi z višinsko razliko 300 m in 31 
Vratci.

Rezultati — Slalom: 1. Schemrl (Avstrija) 
2:22.1, 2. Cetina (Celje) 2:35.2, 3. Uršič (C) 
2:39.3, 4. Sevčnikar Ivan (Branik M.) 2:44.8, 
5. Rauch (A) 2:49.1, 6. Sevčnikar Jože (B) 
2:52.8. Prvi Zagrebčan je bil Bzik (Trgovački), 
ki je zasedel šele 10. mesto. Veleslalom: 1. 
Cetina (C) 1:10.0, 2. Bzik (Z) 1:15.8. 3. Klan- 
ner (A) 1:17.0, 4. J. Sevčnikar (B) 1:17.6, 5. 
Uršič (C) 1:19.0, 6. Sevčnikar I, (B) 1:19.8. 
V moštvenem tekmovanju je zmagalo Celje 
(Cetina, Uršič, Kopitar) v času 3:49.0.

Nemec Hohenleitner (zgoraj) je prav gotovo tudi med kandidati za 
osvojitev prvega mesta. Seveda pa ne bo imel lahkega dela s Poldo, 

Ederjem, Kleisslom in Heilingbrun nerjem

170.5 (10, 11); mlajši pionirji:
1. Klančnik 161 (12, 11 p.), 2. Bobek
154.5 (8, 8).
v Veleslalom — člani: 1. Pustoslem- 
šek (Mežica) 1:07.7, 2. Srebotnik 
(Ravne) 1:09.0, 3. Česar (Ravne) 
1:09.5; mladinci: 1. Miklavc (Črna) 
1:13.5, 2. Kranjc (Mežica) 1:15.1, 
3. Krivograd (Ravne) 1:18.6; članice:
1. Komar (Fužinar) 1:56.0; mladin
ke: 1. Fanedel Krista (Fužina r)
1:22.4.

VELESLALOM
NA SMRECNIKOVEM VRHU 

Mežica, 27. februarja. S pomočjo 
nekaterih članov sodniškega zbora 
Koroške smučarske podzveze je da
nes »Partizan« Mežica izvedel na 
Smrečnikovem vrhu meddruštveni 
veleslalom. Na startu 1100 m dolge 
proge in 260 m višinske razlike so 
se zbrali najboljši tekmovalci iz 
Mežiške doline. Proga, ki je imela 
32 vratič, je bila zaradi novozapad- 
lega snega precej težavna, tako da 
je od posameznih tekmovalcev za
htevala tehničnega znanja. Rezul
tati — člani: 1. Pustoslemšek (Me
žica) 1:39.J, 2. Zupanc (Mežica) 
1:39.4, 3. Razboršek (Ravne) 1:40.5; 
mladinci: 1. Miklavc (Črna) 1:52.5,
2. Kranjc (Mežica) 1:53.1, 3. Sipek 
(Mežica) 1:55.0; mladinke: 1. Fane
del Krista (Ravne) 1:50.0.

Nočni veleslalom v Lešah 
Agilnim Preval jčanom je uspelo 

pripraviti in izpeljati v četrtek noč
ni veleslalom na Lešah. Nastopilo 
je več kot 40 tekmovalcev iz vse 
doline. Pri članih je zmagal Pusto
slemšek pred Zupancem (oba Me
žica) in Radivojevičem iz Raven.



Slaba udeležba V Siiljirji
Šentjur, 27. febr, — Danes je 

bilo v Šentjurju predvideno smu
čarsko tekmovanje za okrajno pr
venstvo društev »Partizan« celjske
ga okraja, V smuku je nastopilo 23 
tekmovalcev pri članih ju mladin
cih. Tekmovanje je bilo na progi 
iz Resevne, ki je bila dolga 1500 m 
z višinsko razliko 300 m. Na prvih 
mestih so se uveljavili smučarji iz 
Šentjurja, ki so pač tu doma, saj 
je Lahov smuk že njihova tradicio
nalna vsakoletna prireditev, posve
čena padlemu aktivistu in parti
zanu Lahu, predvojnemu šentjur
skemu športniku. Pri članih je zma
gal Doležal (Š) v času 2:37, pred 
Pepelnakom, pri mladincih pa je

bil najboljši Šalej (Š) pred Košto 
majem (Celje mesto) m Urbajsem 
Rudijem (Š).

Popoldne bi moral biti p at rol ni 
tek, ki pa zaradi nezadostnih pri
jav ni bil izveden. Slaba udeležba 
gre vsekakor na račun izvedbe 
prvenstva 
zveze na
žili tudi vsi najboljši smučarji par
tizanskih društev. V bodoče bo tre
ba podobne prireditve bolje koordi
nirati. Okrajna zveza »Partizan« 
Celje bo zaradi slabe udeležbe iz
vedla v nedeljo, 6. marca v Vojniku 
ponovno okrajno prvenstvo v tekih 
in skokih. . Jug

9 mladincev gre v Budimpešto
Ljubljana, 27. februarja. V soboto in nedeljo bi moralo biti v 

Ljubljani mladinsko tekmovanje za svetovno prvenstvo v Budim
pešti. Ker pa je mnogo tekmovalcev iz Beograda odpovedalo ude
ležbo zaradi obolelosti, je bilo moštveno tekmovanje odpovedano 
in so se pomerili samo mladinci v izbirnem tekmovanjuu.

V floretu je nastopilo 15 tekmo- tekmovalci ni bilo take izenačeno- 
valcev, od katerih se jih je 9 uvrsti- sti kot v floretu. Posebno Hajdu in
lo v finale. Presenečenje v predtek
movanju je prav gotovo to, da je 
izpadel Zajec, ki se je na državnem 
prvenstvu prav dobro uvrstil. V tej 
disciplini so Slovenci dosegli lep 
uspeh saj so se kar štirje uvrstili 
v finale. Prvo mesto v finalu je 
zasedel Klopčič, in sicer brez pora
za. Drugo mesto je zasedel prav ta
ko Slovenec, in sicer Mezgolits. Da 
so bile borbe v tej disciplini zelo 
zagrizene, dokazuje to, da je drugo, 
tretje in četrto mesto odločila raz
lika v točkah.

V sablji se je .pokazalo, da prav 
tako kot pri članih, tudi pri mla
dincih nimamo dobrih tekmovalcev. 
Nastopilo je 13 tekmovalcev, ki so 
se borili v dveh skupinah. Prvi trije 
iz vsake skupine so se uvrstili v 
finale. Vendar borb v finalu ni bilo 
in so bili vsi tekmovalci, ki so se 
uvrstili v zaključni del izbrani v 
reprezentanco. V tej disciplini med

Fakin nista pokazala preveč zna
nja. Mezgolits in Simonatti sta po 
enem letu resne vadbe pod vod
stvom tovariša Cvetka pokazala lep 
napredek.

Da je bilo tekmovanje v redu 
zaključeno priča dejstvo, da ni bilo 
nobenega protesta in so torej sod
niki svojo nalogo dobro izvršili.

Rezultati — floret: 1. Klopčič (O), 
2. Mezgolits (O), 3. Oblak (B), 4. An- 
drijevič (Lokomotiva), 5. Jakobčič 
(Spartajk), 6. Simonitti (Partizan, Ta- 
boir Lj).

Sablja: Mozgolits (O), Soldo (Mla
dost), Hajdu (Egyseg, Novi Sad), 
Fakin (Žel. Bgd), Jakobčič (Spartak), 
Klopčič (Odred).

Koristna pobuda
Misel o razstavi higiensko-tehnične zaščitne službe

128 SRiutarfev brez rezultat®#
Maribor, 27. febr. — Za danes je 

bilo na terenih okrog Žičnice pred
videno sindikalno .prvenstvo Mari
bora v alpskih disciplinah. Na vele
slalomu, ki je bil izveden dopoldne, 
je nastopilo 128 tekmovalcev raznih 
mariborskih sindikalnih podružnic. 
Toda nevešča komisija na startu je 
prekrižala račune požrtvovalnim 
tekmovalcem. Po zaključnem tek
movanju so namreč sodniki na cilju 
ugotovili, da je nemogoče izraču
nati čase tekmovalcem, ker so bili 
pomešani časi odhodov s startnega

mesta. Tako organizatorjem ni pre
ostalo drugega, kot da so tekmova
nje razveljavili. Iz tega razloga je 
tudi odpadlo za popoldne določeno 
tekmovanje v slalomu in je bil 
končno dosežen sporazum, da bo 
prvenstvo izvedeno med tednom v 
Mariboru na Meljskem hribu. To
krat bodo seveda organizatorji po
skrbeli za strokovno fzvežbane funk
cionarje, katerih v Mariboru ne pri
manjkuje, da se ne bi ponovil ne
ljub slučaj in po nepotrebnem oško
dovali tekmovalcev.

Kopica tekem in na stotine smučarjev
SMUČARSKA NEDELJA V DOLU

Celje, 27. febr. — V Celju si smu
čarski delavci z nenehnim delom 
prizadevajo ob sedanjih ugodnih 
. nežnih razmerah nadoknaditi za
mujeno sezono. V tem tednu je bila 
prirejena cela kopica smučarskih 
tekmovanj, predvsem za pionirje, 
ki so privabila na sneg na stotine 
mladih ljudi. Tekmovanja so veči
del v okviru šol. Na I. in II. osnovni 
šoli v Celju jo nastopilo skoraj 150 
tekmovalcev. Nastopili so v krat
kem smuku. Celjsko učiteljišče je 
organiziralo zimskošportni dan z 
izletom na smučišča pri Celjski 
koči, kjer je bilo prosto smučanje.

I. in II. gimnazija sta izvedli pio
nirsko prvenstvo, kjer je bilo pro
sto smučanje. I. in II. gimnazija sta 
izvedli pionirsko prvenstvo, na ka
terem je nastopilo nad 200 smučar
jev. Smučarsko društvo Celje je iz
vedlo tekmovanje v slalomu za mla
dince, danes pa v času poročanja 
še traja pionirsko prvenstvo mesta 
Celja, na katerem zopet nastopa 
mnogo tekmovalcev, tako da bi na
števanja številnih zmagovalcev za
vzelo mnogo prostora. Zadovoljni 
smo, da imamo sneg in da smuča na 
stotine smučarjev. . Jug

Dol. 27. febr. Ugodne snežne raz
mere so izkoristili dolski smučarji 
in izvedli celodnevno tekmovanje. 
Dopoldne so nastopili elani in mla
dinci, popoldne pa pionirji. Tekmo
valno progo so trasirali pod Ajdov
ščino. Vsega skupaj je nastopilo 27 
tekmovalcev domačega društva in 
1 pripadnik JLA. Najhujša je bila 
borba med člani, pri katerih so 
zmagali bratje Kuharji, ki so za
sedli vsa prva tri mesta. Rezultati: 
člani 12 km: Kuhar Jože 39.22, Ku
har Vinko 40.3, Kuhar Miro JLA 
40.4. Mladinci 5 km: Modrijan Ivan 
23.50, Flere Ciril 24.36, Velepec 
Anton 24.56. Pionirji 2km: Okoren 
Franc 9.14, Šimenc Franc 9.33.

Levični k

Konec preteklega meseca je Zavod za 
proučevanje varnosti pri delu otvoril v 
Ljubljani razstavo o higiensko-tehnlčnl 
zaščitni službi. Sedaj kroži ta razstava iz 
kraja v kraj ln si jo ogledujejo široke 
vrste naših delavcev, zaposlenih v naj
različnejših strokah dela. Ta razstava 
predstavlja prav gotovo koristno pobudo 
in prve uspešne korake mladega Zavoda 
za proučevanje varnosti pri delu, saj vsa 
leta po osvoboditvi nismo imeli takšne 
razstave in smo sploh vprašanju varno
sti pri delu doslej posvečali razmeroma 
malo pozornosti. Vendar o tem dovolj, 
kajti razstavo bodo ocenili pristojni stro
kovnjaki. Nas zanima drugo vprašanje, 
ki se pojavlja ob tej razstavi.

Kdor je pazljivo prebral priročnik k 
omenjeni razstavi, ta je lahko zasledil 
precej poraznih številk, ki predstavljajo 
težko breme za našo celotno družbo in 
seveda tudi oster memento. Tako je med 
drugim dognano, da osebni faktor po
vzroča okoli 80 '/• vseh nezgod, in sicer 
predvsem pomanjkanje izurjenosti, razne 
telesne in duševne pomanjkljivosti, de
lovna disciplina, alkoholizem itd. Okvare 
in pomanjkljivosti na strojih povzročajo 
razmeroma malo nezgod. Samo v Slove
niji smo zaradi nezgod izgubili v letu 
1953 okoli 6 in pol milijarde dinarjev do
hodka (izostanki pri delu, zdravljenje, 
socialno zavarovanje itd.). Ta številka že 
sama po sebi dovolj jasno prikazuje po
men zaščite pri delu, čeprav v tem zne
sku ni zajeto vse ostalo, kar spremlja 
razne nezgode (n. pr. bolečine in trplje
nje pohabljencev, žalost rodbin in svoj
cev pohabljenih in preminulih Itd.).

Razstava bo prav gotovo mnogo pri
pomogla k izboljšanju tehnične za
ščite pri delu, ki je seveda zelo važna. 
Toda nič manj ni važna — in na to 
razstavo tudi opozarja — tista PRE
VENTIVNA zaščita, ki jo imajo v ro
kah naše telesno vzgojne organizacija 
— partizanska in športna društva. 
Nobena skrivnost ni, da zdrav štport 
in redna telesna vadba zvišujejo te
lesno in duševno zmogljivost (mišič
no moč, zmogljivost pljuč, srca itd.). 
Jasno je torej, da bo delavec, ki skr
bi za utrjevanje svojega telesa, vedno 
čil in zdrav — torej manj dovzeten 
za nezgode — pa tudi discipliniran, 
abstinent itd. In še več: dognano je, 
da načrtno in vsestransko gibanje te
lesa razvija v človeku celo vrsto spo
sobnosti, hitro dovzetnost, duhapri- 
sotnost, odločnost itd. Prav gotovo 
so vse vrline, ki sl jih pridobimo z 
redno vadbo, nadvse pomemben čini- 
telj, ki ga v celotnem kompleksu 
zaščitne službe pri delu ne moremo 
podcenjevati. In na ta dejstva naj 
bi vedno pomislili vsi naši vodilni 
strokovnjaki, inženirji, direktorji, 
mojstri in ostali strokovnjaki, pa tu
di vsak delavec, ki si bo ogledal to 
koristno razstavo. P.

Gornja slika prikazuje tisti del raz
stave, ki opozarja obiskovalce, da je 
redna vadba telesa od mladih nog 
važen pogoj za očuvanje zdravja in 
za vsestransko utrditev ter izurjenje 
telesa.

EKIPNO KEGLJAŠKO 
PRVENSTVO SLOVENIJE

Maribor, 27. febr. — Na štiristez- 
nem kegljišču Konstruktorja so da
nes v nadaljevanju moštvenega pr
venstva republike nastopile nasled
nje ekipe Tek n ometal (Celje), Ili
rija (Ljubljana), Proletarec (Ža-

12 J na 100 m - 21.5 na 200 m - Ul v daljina...
Kaj pomenijo te tri števila? To je 

le del izjave trenerja atletinj Ijub-
ni živci niso vzdržali in je pred 
strelom starterja »zletela« z bokov.

ljanskega Odreda tov. Šturma o na- Napetost pred ponovnim startom je 
darjeni sprinterki Stamejčičev!, bila še večja. Najbolj težko je bilo
Tov. Šturm je s Stamejčičevo zelo Babovičevi, ki je imela že napačen 
zadovoljen in pravi, da bo v letu start in bi bila ob ponovnem diskva- 
1955 brez dvoma dosegla mnogo lificirana. Najbolj mirna je bila ma-
boljiše rezultate kot lani in resno 
posegla v borbo za naslov najhitrej
še Jugoslovanke.

la Draga, ki je dobro vedela, da 
lahko s tem tekom le marsikaj pri
dobi, izgubiti pa tako še nima kaj. 
Ob drugem povelju starterja so se 

NAJVEČJA ZMAGA tekmovalke bolje obvladale kot pr-
Napetost je dosegla vrhunec. Oči vič ™.na strel so skoraj istočasno 

vseh gledalcev, funkcionarjev in at- vse štiri zapustile bloke. Istočasno 
letov so bile uprte na start. Tokrat £a !,e => M<>- Draga je za delec se- 
so se najboljši jugoslovanski atleti ™Zfr aa startu Prehitela svoje 
in atletinje zbrali ne na črnem ali ,,F ■ . .

b? a&5* £T ."hZT« * pri™—/= »tort T,di v Za-
najmočnejši na lesenih tleh. Na grehu n, bilo dost, drugače. Pred- 
startu so bile štiri atletinje, toda n<?st 1 m’ kl “ fa Je Drafa Prlb?' 
ravno zaradi teh štirih je v veliki rl1la J prvem delu proge, je uspela 
dvorani zavladalo pravo mrzlično :u°; }^a ™ S6-6 C1S*°

je skoraj brez treninga tekla na 60 
metrov soliden čas 8.4. Kakšnega 
posebnega veselja za atletiko takrat 
še ni kazala. Predvsem trenirati se 
ji ni ljubilo. Zato tudi prihodnje 
leto — sedaj se je »Triglav« že pre
levil v »Svobodo« — ni imela večjih 
uspehov. Njena hitra pot navzgor 
se je začela naslednje leto, ko je 
postala članica Odreda in začela z 
resnejšim delom. Leto 1953 ji je pri
neslo že lepe uspehe. Tako je bila 
na primer na seniorskem prvenstvu 
Slovenije na 200 m že druga z od
ličnim časom 26.8. Na »Teku Repu
blike« pa je pri mladinkah celo 
zmagala. Isjo leto je tudi že na
stopila v reprezentanci Jugoslavije, 
sicer samo mladinski, toda nositi 
majico z državnim grbom je za mla
dega atleta vsekakor velika vzpod
buda za nadaljnje delo.

razpoloženje. Po rezultatih pred
tekmovanj so vsi prisotni dobro ve
deli, da bo tek žensk na 60 m ena 
najzanimivejših disciplin prven
stva.

Poleg večkratne jugoslovanske 
-ekorderke' Milke Baibovič,
kratnc državne prvakinje v sprin
tu 1954 Jelene Stefanovič in naj
bolj vsestranske jugoslovanske at
letinje Mire Tuce, je stala na star
tu še mala Ljubljančanka Draga 
Stamejčič. Najbolj nestrpna na 
startu je bila

v zadnjih - metrih je Babovičeva za 
malenkost zmanjšala razliko. Med 
tekom ni bilo mogoče v dvorani sli
šati nobene besede, tako bučno je 
bilo bodrenje sicer »mrtvega« atlet- 

n:>n.c skega občinstva. Če si po končanem 
(jTa. teku pogledal tega ali onega, pred-

POD 13 SEKUND IN ŠE KAJ VEČ
Rezultati sistematičnega dela so

se v celoti pokazali pravzaprav še
le la n sko leto, ko se je Draga kar. 
na hitro uvrstila med najhitrejše

Novo sezono je začela kaj 
uspešno. Na prvenstvu Jugo
slavije v dvoranah je v seni
or ski konkurenci osvojila pr
vo mesto z odličnim časom 7.9, 
kar je enako državnemu re
kordu. Med mladinkami seve
da sploh ni imela nasprotnice 
in je zmagala tako v sprintu 
kot v metu krogle. Letos se 
pripravlja tako kot še nikoli. 
Treninga na tekališču prav
zaprav sploh ni prekinila in

Jugoslovanke. Od slovenskega pr- prvi sadovi ta-kšnega dela so

vsem mislim tu na domačine, si lah
ko na obrazih vseh bral le eno — 
veliko presenečenje. Zagrebčani 
namreč niso pričakovali, da bo že 
dolgo neporažena Milka morala 
ravno v Zagrebu podpisati kapitu
lacijo. Tem več veselja pa je bilo

Vinka Milka - seveda v slovenskem »taboru« invamka Milka Babovic, k, se je do- kar hote]o biti k(mca čestitk. Ta-
bro zavedala: da ne bo imela lahke-

reprezen-in brez težave porazila 
tantko Stefanovičevo.

Po dvorani je zadonel oster star- 
terjev glas »Na mesta!«. Atletinje 
so zavzele svoja mesta na startnih 
blokih in v dvorani je zavladala 
grobna tišina. »Pozor!« Toda Milki-

orsko državno prvenstvo.

SKROMEN ZAČETEK 
Kot večina atletov je tudi Draga

zašla na tekališče bolj ali manj slu
čajno. L. 1951 so jo »odkrili« pri 
takratnem »Triglavu« in kar hitro

venstva v krosu do »Teka Republi
ke« (na obeh tekmovanjih je bila 
prva med mladinkami) so se vrstili 
uspehi. 10. junija je premagala pr
vič »začarano« mejo 13 sek. Čim je 
bila ta meja premagana, ji kasneje 
ni več predstavljala večje ovire. V 
knjigo svojih uspehov je vpisala 
mladinsko prvenstvo Slovenije na 
100 n ter seniorski prvenstvi na 
100 in 200 m. Na prvenstvu Jugosla
vije pa je bila na istih progah oba
krat druga za Stefanovičevo, ki je 
bila poleg Babovičeve za Drago v 
pretekli sezoni »tabu«, saj ni niti 
ene niti druge mogla premagati. Po
novno je nastopila v mladinski dr
žavni reprezentanci v Kapfenbcrgu, 
na Dunaju pa tudi prvič v senior
ski.

se že pokazali na obeh tek
movanjih v Zagrebu. Že v 
uvodu smo napisali, kaj meni 
o možnosti Drage njen trener 
prof. Šturm. Mislimo, da bo 
gornje rezultate - res lahko 
dosegla, saj je v zadnjem ča
su povsem spremenila svoj 
odnos do treninga in začela 
atletiko jemati zelo resno. 
Glavni aduti mlade Stamej- 
čičeve so njena mladost, bor
benost in dobri živci, saj ni
ma pred "nastopi nobene tre
me. 18-letna Od redova atleti
nja je uslužfoena pri podjetju 
»Intertrade« in pravijo, da tu
di tam prihajajo njene sprin
terske zmožnosti dobro do iz
raza.

gorje), Branik (Nova Gorica). Tek
movalci so dosegli naslednje uspehe: 

Tehnometal 4607 (Polajnar 788, 
Zupan 719, Dolinšek 742, Sedler 758, 
Sinko 782, Iglič 818); Ilirija 4860 
(Novak 834, Dolinar 780, Frank 800, 
Rija 813, Ahlin 801, Stanko 832); 
Proletarec (Zagorje) 4768 (Kos Mar
tin 790, Kos Jože 776, Kos Lado 762, 
Hribar 837, Balantič 771, Bašelj 832); 
Branik (Nova Gorica) (Miklavčič 
807, Bon 798). Drogi tekmovalci v 
času poročanja še niso končali » 
tekmovanjem.

Plenum Sobljaške 
zveze Jugoslavije

Na današnjem plenumu Sabljaške 
zveze Jugoslavije so delegati posve
čali precej pozornosti gostovanju 
naših sabljačev v Carigradu, kjer 
je bil troboj med Grčijo, Turčijo 
in Jugoslavijo. Tekmovanje je do
seglo svoj nanjen, saj so se zbližali 
športniki zavezniških držav, ven
dar je pokazalo tudi nekaj napak. 
Člani vodstva so posvetili premalo 
pozornosti tekmovalcem, ki so bili 
na tekmovanju prepuščeni sami 
sebi. Sklenjeno je bilo, da morajo 
bodoči reprezentanci posvetiti več 
pozornosti in vedno določiti člove
ka, v katerem bodo tekmovalci imeli 
oporo v času tekmovanja.

vPri izbiri kraja za letošnjo skup; 
ščino delegati nikakor niso mogli 
priti do zaključka. Po daljšem raz
govoru so se odločili, da bo skup
ščina od 23. do 24. aprila v Ljub
ljani. Obenem bo takrat tudi tek; 
movanje, ki bi moralo biti včeraj 
in danes v Ljubljani. Oba dogodka 
so združili zato, ker se bodo skupj 
ščine lahko deležili tudi klubi 
bi drugače težko zbrali 
sredstva za potovanje. Opaziti pa 
je bilo, da nekatera društva posve
čajo več pozornosti tekmovanju v 
inozemstvu kot pa skupščini SZJ.

Glede udeležbe na svetovnem mla
dinskem prvenstvu v Budimpešti se 
delegati odločili, da se bodo tek' 
movanje udeležili vsi . tekmovalen 
ki so se na današnjem tekmovanju 
uvrstili v finale. Gogola

finančna

se v%a

POLET



m IZ ORGANIZACIJ Jh)i&GA%
Na okrasnem zletu v Koieviu 

bo nastopil® okoli 1811 telovodiev
Organi ljudske oblasti kažejo do ,,Partizana" 

v kočevskem okraju polno razumevanje
Okrajna zveza »Partizane v Ko

čevju je prejšnjo nedeljo razprav
ljala o nekaterih važnih vpraša
njih, razen tega pa je pregledala 
svoje dosedanje delo. Navzoči so 
ugotovili, da se je organizacija lani 
precej učvrstila in razširila. Ude
ležba na republiškem in okrajnem 
zletu je bila dobra, prav tako je 
uspelo taborjenje ob Kolpi in vod
niški tečaj v Ribnici. Administra
tivno poslovanje je točno, žal pa je 
muhasta zima letos preprečila iz
vedbo številnih tečajev in tekem.

V okraju Kočevje je danes 7par
tizanskih društev, ki zajemajo 1863 
pripadnikov (8% vsega prebival
stva). Seveda pa bo treba še mnogo

Upravni odbor 
je prepuščal delo 

vodnikom
Pred nedavnim so zborovali pri

padniki partizanskega društva Pivka 
in na svoji skupščini pregledali 
Uspehe in neuspehe v preteklem letu. 
Podpredsednik društva, tov. Kramar 
Franc je poudaril, da je društvo 
lani doseglo svoj največji uspeh z 
dograditvijo telovadne dvorane, ki 
je tudi sodobno opremljena. Največ 
zasluge ima pri tem uspehu republi
ška Zveza iPartizan«, ki. je podprla 
društvo z zneskom 3300.000 dinar
jev. Sedaj je telovadnica skoraj noč 
in dan polna mladine in pionirjev. 
Precejšnja pomanjkljivost v društvu 
Pa je šibak prednjaški zbor. Prav 
Zaradi tega. so morali posamezni 
Vodniki vlagati še več truda v svoje 
delo, predvsem načelnik tov. Žigon 
in pa vodnici Hmeljak Darja in Anic 
Zdravka. Vse graje pa je vreden 
društveni odbor, ki se za delo ni do
volj zanimal in je celo organizacij
ske probleme prepuščal v reševanju 
Prednjaškemu zboru. Tov. Kramar je 
tudi poudaril, da mladina vse pre
malo čuva društveno imovino. ki je 
splošno ljudsko premoženje. Po po
ročilih se je razvila živahna disku
sija, navzoči pa so tudi sprejeli ob
širen program dela za leto 1953.

delati po vaseh in ustanavljati gle
de na vadbo poseben tip vaških 
društev. Razveseljivo pa je dejstvo, 
da imajo v tem okraju predstavniki 
ljudske oblasti za »Partizana« pol
no razumevanje in bo že v kratkem 
času rešeno v mnogih krajih pere
če vprašanje telovadnic.

Letos bo kočevski okraj nastopil 
na pokrajinskem zletu v Kopru s 
450 telovadci, na okrajnem zletu v 
Kočevju pa jih bo predvidoma so
delovalo tisoč. Okrajna zveza »Par
tizan« bo letos izvedla ponovno ta
borjenja ob Kolpi, kjer bosta dva 
tečaja za prednjake v vaških dru
štvih. Prav tako bodo društva sode
lovala na proslavah 10. obletnice 
osvoboditve, na občinskih prazni
kih, na vseh tekmah organizacije 
»Partizan«, v teku pa so tudi pri
prave z-a ureditev igrišč in telova
dišč, kjer bodo sodelovale mladin
ske brigade. Arko

NOVI VODNIKI V TRBOVELJ
SKEM OKRAJU

Zaradi občutnega pomanjkanja 
vaditeljev je Okrajna zveza »Par
tizan« v Trbovljah konec pretekle
ga meseca organizirala vaditeljski 
tečaj, katerega je obiskovalo 29 čla
nov in članic iz vseh društev v 
okraju. Tečaj, ki je bil organiziran 
na internatski podlagi, je pra-v do
bro uspel, novi voditelji pa bodo 
nedvomno izpopolnili vrzeli v dru
štvih.

ZNAL SI JE POMAGATI

Prijateljem težite atletike je dobro zna
no, kako nerodno je, če pride boksar, 
dvigalec uteži ali rokoborec na tehtanje, 
kjer pa nenadoma ugotovijo, da je za 
svojo kategorijo precej pretežak. Težko- 
atleti seveda poznajo različne metode, da 
odvišne dekagrame hitro odstranijo. Nek 
nemški rokoborec pa ni imel tako lah
kega dela. Vse mogoče je že poizkusil, 
skoraj čisto na balin so ga ostrigli, pa še 
vedno je imel 80 gramov preveč. Sodniki 
so mu dali še zadnjo možnost. In res, 
mož se je znašel in ko je še slednjič 
stopil na tehtnico, je imel nekaj gramov 
manj od zgornje meje svoje kategorje. 
Kako je to napravil? Odšel je v skrit 
kot in vzel iz ust svoje umetno zobovje.

Telovadba na hodnikih in v razredih 
Gradnja novih šol brez telovadnic!

Telesna vzgoja je v novi družbi uro tedensko v zimskem času, na 
dobila novo vsebino in pomen. Tu- učiteljišču se tretja ura v slabih 
di v naših šolah je postala enako- vremenskih razmerah izvede po 
Tredna ostalim predmetom, saj je hodnikih, v razredih itd!! Na II. 
od telesnega razvoja in zdravja gimnaziji, ki je najmočnejši zavod 
toladine odvisna tudi njena duhov- v našem mestu, imajo na razpolago 
na rast. Šola mora danes skrbeti telovadnico skromnih dimenzij 
za hudovni, moralni in telesni na- 13X 7 m, v kateri morajo predmet- 
Predek svoje mladine, vendar mo- ni učitelji povprečno na uro telova- 
ramo na žalost še vedno ugotoviti diti s 40 do 50 dijaki. Brez dvoma 
Preveliko razliko med duhovno in vpliva tolikšno število dijakov in 
telesno vzgojo. Še danes imamo vr- premajhni prostori na kvaliteto sa- 
sto šol, ki imajo le eno uro teden- mega dela, ki bi ob normalnih raz- 
sko pouk telesne vzgoje. merah bila lahko mnogo boljša. In

Danes mnogo razpravljamo o šol- prav v tej »luknji« —- telovadnici 
stvu, o problemih in težavah, s ka- IL gimnazije — gostujejo še tri dru- 
terimj se borijo prosvetni delavci ge šole...
°a šolah, da bi izboljšali raven uč- Vse celjske telovadnice so izkori- 
?ega in vzgojnega dela z mladino, ščene od zgodnjih jutranjih ur — 
uspehi bojšega dela na naših šolah saj se pouk telesne^ vzgoje prične 
Pa so poleg drugih činiteljev v na nekaterih šolah že ob 6. zjutraj 
mnogočem odvisni tudi od boljše — pa tja do 21. večerne ure! Ne
materialne baze. Ne bo odveč, če prekinjena zsedba traja torej 12 do 
Ponovim že staro ugotovitev, da še 13 ur, ne da bi bilo vmes dovolj 
uanes pri tolikem poudarjanju šol- časa za zračenje in čiščenje p ros to 
rija že vedno potrošimo le eno p e- rov. To hudo stisko s telovadnimi 
h11-o sredstev za materialne potre- prostori seveda močno čutijo tudi 
j?e šolstva, štiri petine pa gredo za celjska športna društva, ki v zim- 
‘Unkclonalne izdatke. skem času celo v večernih urah ne

V časopisju je bila problematika morejo dobiti prostor za vadbo. 
Celjskega šolstva s potrebami po V Celju smo po osvoboditvi dobili 
n?Uh šolskih zgradbah temeljito vrsto novih šol, gradijo oziroma 
podelana. Tej problematiki bi mo- adaptirajo se celo nove, in to brez 
ah dodatno pripisati še nekoliko telovadnic! To dejstvo dokazuje, da 

Perečih problemov glede pomanjka- ponekod praksa še vedno negira 
Ja šolskih telovadnic za reden po- vrednost telesne vzgoje, čeprav je 

j c telesne vzgoje. Od 13 šol, ki jih slednja dobila v naših šolah — vsaj 
ftno v Celju, imajo le štiri svoje teoretično — svoje odrejeno mesto. 
^ ske telovadnice! Kar 9 šol nima Toliko govorimo in razpravljamo o 
strežnih prostorov za ta pouk in potrebi telesne vzgoje za našo de

ti Prisiljene gostovati v drugih te- lavsko mladino, ki naj bi služila 
Vadnicah. Problem telovadnih pro- njeni zdravstveni, moralni in etič- 
■orov nam je še bolj viden, če šte- ni vzgoji in skrbele za dvig sioni

st111 osvetlimo te razmere. Kar nos ti — pa vendarle se pri adapta- 
Yp celjske šolske mladine je na- cijii nove vajenske šole ni upošte- 
en im0c11? 4 telovadnice ali 1356, na vala gradnja telovadnice! 
da° Stiska s prostori je tolikšna, Močni zavodi — vajenska šola 1, 
Jt ,So Posamezne šole reducirala že ekonomska srednja šola in učitelji- 
Ue nez.adovoljivo število ur teles- šče bi nujno potrebovali svojo telo- 
ko Vz£oje na minimalno število. Ta- vadnico. Poleg teh šol bi obe osnov- 
^ n- pr. imamo v osnovnih šolah n;i šoli s pomošjo prav tako potre- 

Predipisanih treh ur le po eno bo v ali še po eno telovadnico. Tudi

LManski ligaS SE RESNO 
PRIPRAVLJAJO

gre

Še nekaj časa je do začetka prvenstvene nogometne sezone 
in to je treba temeljito izkoristiti. Tega se prav dobro zavedajo 
tudi ljubiajnski člani zahodne slovenske lige, ki so se po kraj
šem odmoru s podvojeno silo vrgli na delo in trenirajo bodisi v 
telovadnicah ali na igriščih. Govora je namreč o Krimu, Grafi- 
čarju in Slovanu. Čeprav jih je te dni pri delu nekoliko zavrl 
sneg, vendarle poglejmo kaj delajo!

mestu še naprej, čeprav vedo, da 
bo borba v spomladanskem delu 
mnogo težja in da imajo pri tem 
prav resne konkurente.

Tudi oni so začeli s treningi že 
v januarju. Na razpolago so dobili 
telovadnico na Taboru, kjer so opra
vili 6 precej intenzivnih treningov. 
Sprva se sicer nekateri niso mogli 
sprijazniti s tem, da bodo trenirali 
brez žoge. Toda trener Fajon Miro 
je povzel izkušnje, ki jih je prido
bil na trenerskem tečaju, in sesta
vil takle načrt dela: najprej raz
giban je. da bodo odpravili iz telesa

Hralimi'
na faborenie

V jesenskem delu prvenstva nas 
je Grafičar presenetil. Nekateri so 
ob tem ugotavljali, da je bil uspeh 
povsem slučajen in da se bodo stva
ri spomladi precej drugače zasu
kale. Toda vodstvo in igralci kluba 
se s takšnim mnejem ne strinjajo 
in so sklenili, da se bodo na spo
mladansko tekmovanje še vestneje 
pripravili.

Januar jih je zatekel na treningu 
na igrišču. Ko pa je bila telovad
nica na Prulah prosta, so se prese
lili vanjo in začeli z vadbo, seveda 
brez žoge. Osnovni cilj je bil raz
gibati čez zimo »zaspane« ude ter 
pridobiti čim več kondicije. To jim 
je v veliki meri že uspelo, kajti 
marljivi trener Peter Logar je s 
svojimi varovanci prav zadovoljen: 
vsi so točno in redno na treningih 
ter poslušajo njegova navodila.

»Pa se menda ne mislite potego
vati celo za prvo mesto?« smo jih 
vprašali.

»Da prav to smo sklenili in zato 
se nameravamo boriti za čim bolj
ši uspeh,« je bil odgovor. Zato bodo 
do 10. marca še marljivo trenirali 
doma, nato pa odpotovali za 10 dni 
v Novo Gorico, kjer so se dogovo
rili z »Novo Gorico« za taborjenje. 
V tem času bodo trenirali in od
igrali nekaj tekem z enajstericama 
Branika in Nove Gorice. Pri tem 
bodo preizkusili ves svoj kader, 
kajti nočejo, da hi jih začetek pr
venstvene sezone dobil nepriprav
ljene. Nekoliko jih je sicer prizadel 
odhod. Potočnika, vendar kljub te
mu niso odnehali in bodo zastav
ljeni načrt dela izpeljali do konca.

Kriifiovci: »Hočemo 
iMržali prvo mesto”
Jesenski prvak zahodne sloven

ske lige Krim se zaveda velike od
govornosti, ki je v zvezi z osvoje
nim prvim mestom v prvenstvu. 
Krimovci se hočejo obdržati na tem

vso okorelost, nato telovadba na 
orodju in šele potem na igrišču z 
žogo. Opaziti je bilo, da nekaterim 
primanjkuje znanja v telovadbi oz. 
splošne spretnosti, toda počasi so se 
na to privadili in tov. Fajon z za
dovoljstvom ugotavlja, da jim je 
to močno koristilo.

Sedaj so vse dni na igrišču, ne 
moti jih sneg in pridno trenirajo. 
Treninge redno obiskujejo vsi od 
pionirjev do članov, odigrali pa so 
tudi že nekaj tekem. Namen so 
imeli gostovati na Goriškem z ne
kaj tržaškimi klubi, vendar dogo
vori niso uspeli. Zato bodo igrali 
nekaj tekem z domačimi klubi, 
predvsem z Odredom. Najbolj pri
dni pri treningih so Matos, Božič, 
Slevc, Smrekar in Stritih, pa tudi 
drug; nočejo zaostajati. Njihovo 
geslo je: »Borili se bomo za prvo 
mesto!«

v obeh gimnazijah je že danes pre
tesno... Celje bi že sedaj po šte
vilu šolske mladine in po številu 
oddelkov potrebovalo po sedanjem 
minimalnem številu ur telesne 
vzgoje 5 sodobnih telovadnic di
menzij 16 X 27 m!

Nič manjši ni problem šolskih 
igrišč in telovadišč. Celjska šolska 
mladina nima niti enega šolskega 
igrišča z urejenimi atletskimi na
pravami in igriščem za nogomet ali 
rokomet. Učni načrt pa je zahteven 
in postavlja atletiko na prvo me
sto, prav tako pa tudi učenje roko
meta in nogometa. LO MO Celje je 
na prošnjo celjskih srednjih šol pri
čel urejevati atletske naprave na 
Glaziji, ki jih bodo lahko uporab
ljale vse šole, celjska športna dru
štva pa so prav tako uvidevna in 
dajejo svoje športne prostore na 
razpolago šolski mladini. Vendar 
Celju primanjkuje športnih igrišč 
in je že na obstoječih prava gneča.

K perečim problemom šolske te
lesne vzgoje moramo oceniti še pro
blem udejstvovanja šolske mladine 
v naših internatih. Celje ima kar 
6 različnih internatov s srednješol
sko in delavsko mladino. Internati 
pa nimajo nikakršnih prostorov za 
izživljanje mladine v telesni vzgo
ji — niti telovadnic niti igrišč!

Omejil sem se le na najnujnejše 
probleme v Celju samem. Nič bolj
še ali pa celo še slabše pa je na 
ostalih šolah celjskega okraja. O 
teh šolah celjskega okraja, kjer je 
skupno 16.000 šolske mladine, pa 
bo treba spregovoriti še posebej. K 
problemu telovadnic in igrišč je 
treba seveda prišteti še občutno po
manjkanje orodja in rekvizitov.

Pri pouku telesne vzgoje smo da
nes prešli na nov način dela. Zah
tevamo konkretne naloge in celo 
norme. iZato je potrebno, da vpra
šanju izboljšanja materialnih : po
gojev za šolsko telesno vzgojo po
svetimo več pozornosti kot doslej. 
Z improvizacijo pouka telesne vzgo
je — z izprehodi in izleti — ne bo
mo dosegli kakšnega pomembnega 
napredka. Zato je prav, da opozar
jamo na takšne kričeče primere vso 
našo javnost in organe oblasti. Če 
hočemo, da bo telesna vzgoja posta
la sestavni del našega vsakodnev
nega življenja, potem je treba od
govornost za izvedbo teh nalog po
staviti pred celotno družbo, j. K.

Fri Slovanu niso spe!
Moštvo Slovana je meseca janu

arja prevzel bivši mladinski trener 
Odreda, tov. Marjan Cetin, ki je 
takoj pričel z delom. Ves januar so 
se igralci prvega moštva in mladin
ci dvakrat tedensko pripravljali v 
telovadnici, kjer so z raznimi vaja
mi vadili predvsem sprint. Ker je 
bilo februarja vreme ugodno za 
treninge na prostem, so seveda pri
čeli z delom na igrišču. Novi trener 
skuuša svoje fante odvaditi igre 
kratkih pasov. Poudaril je, da igral
cem primanjkuje pregleda nad igro, 
zato je trening na igrišču posvečen 
predvsem odpravi te napake. Novo- 
zaipadli sneg je sicer nekoliko pre
kinil njihovo delo, vendar se ob 
slabem vremenu poslužujejo telo
vadnice. Pričeli so tudi že s tre- 
niug-tekmami. Odigrali so tekmo z 
vojaškim moštvom, odšli pa bodo 
tudi na prijateljski srečanji v Bu
je in v Zagreb, kjer bodo imeli po
vratno srečanje z moštvom Vrapče.

S pripravami so pričeli prejšnji 
mesec tudi mladinci, katerih je 
okoli 20. Tudi njihovo delo je po
verjeno tov. Cetinu. Pred prven
stvom bodo n-astopili za pokal Go
renjske.

Vodstvo pionirjev je poverjeno 
tov. Beliču. Okoli 120 pionirjev je 
zavidenja vredno število za marsi
kateri večji klub v Ljubljani, pa 
tudi v Sloveniji. Nekateri so letos 
pričeli s treningom skupaj z mla
dinci. Nastopili bodo še vedno za 
pionirsko moštvo, vendar bodo ta
ko laže zamenjali mladince, ki bo
do odšli v prvo moštvo.

Tudi glede organizacije si bo Slo
van letos precej opomogel, saj je 
prišlo v društvo precej novih lju
di, ki bodo organizacijsko delo do
bro opravljali. Bivši načelnik Odre
da tov. Kompare je prevzel mesto 
načelnika sekcije pri Slovanu in bo 
s svojimi izkušnjami lahko seveda 
mnogo koristil.

Glede prvenstva nam tov. Cetin 
ni mogel dati kakšnih prognoz, kar 
pa je razumljivo, saj moštva še ne 
pozna tako dobro, upa pa na naj
boljše.

V prihodnji številki pa kaj no
vega o pripravah ostalih moštev iz
ven Ljubljane.

Leteči policaj
V Bruslju pravijo, da bodo kriminalci 

belgijskega glavnega mesta naslovili na 
šefa policije prošnjo, naj vendar pre
mesti inšpektorja Moensa na kakšno dru
go mesto. Kdo pa je ta nesrečni Moens? 
Roger Moens je eden najboljših evrop
skih tekačev na srednje proge in te svo
je sposobnosti tudi krepko uveljavlja v 
svdjjem poklicu pri zasledovanju raznih 
sumljivih tipov. Bruseljsko podzemlje je 
že čisto obupano in nek starejši zmikavt 
je ob aretaciji takole nagovoril inšpek
torja Moensa: »Za božjo voljo, gospod 
inšpektor, izberite &: vendar drug poklic’ 
Na stara leta pa res ne moremo začeti 
še s treningom atletike . . .«

SPORTN I K
v b^etnl Šob*

Zadnje čase je prišlo že kar v »modo«, da nekateri najboljši ameriški 
in avstralski športniki — pa naj bodo atleti, rokoborci, košarkarji 
ali teniški igralci — zahajajo v razne baletne šole. Zakaj? Pravijo, da 
se športni »asi« v takšnih baletn ih šolah telesno sprostijo, obenem 
pa si v družbi gracioznih baletk pridobe občutek za ritem in obvla
danje telesa v prostoru. Na sliki zgoraj vidite- nekaj najmočnejših 
mož Amerike — rokoborcev, spodaj pa nekaj košarkarjev kako res

no jemljejo svoj trening v baletni šoli



Ali bo ustanovljen
državni organ za telesno vzgojo? OB SVETOVNEM PRVENSTVU...
Vedno bolj se pojavlja vprašanje 

ureditve odnosov do telesne vzgoje 
pri nas s posebnim ozirom na razne 
probleme, ki se pojavljajo, najsi bo 
T telesnovzgojnih organizacijah, ali 
pa pri športnih forumih, ki ta vpra
šanja tekoče urejujejo. Ozkost ne
katerih v odnosu do telesne vzgoje 
je namreč tolikšna, da deloma celo 
škoduje njegovemu razvoju, čeprav 
vsi vemo, kaj ta za našo družbo 
pomeni.

Eden takšnih perečih problemov 
je vprašanje telesne vzgoje po na
ših šolah. O tem je bilo »politega« 
že precej črnila in prav danes na 
drugem mestu priobčamo kričeč 
primer razmer telesne vzgoje v 
Celju.

Zato se je Zveza športov Jugo
slavije skupno z republiškimi zve
zami začela načelno ukvarjati z re
ševanjem problema na ta način, da 
je sestavila okviren predlog za for
miranje državnega organa za teles
no vzgojo pri Izvršnem svetu FLRJ 
in republiških svetih. Ta predlog 
je bil poslan tudi ZSS in je Izvršni 
odbor Zveze športov Slovenije na 
svoji četrtkovi seji o njem obširno 
razpravljal. Predlog ZSJ ima seve
da še nekatere pomanjkljivosti in 
ni popolen, zato so funkcionarji na
še republiške Zveze dodali nekaj 
predlogov, ki' naj b; bili pobuda za 
ustanovitev tega nujno potrebnega 
državnega organa.

Kakšno funkcijo naj bi ta organ 
imel? Predvsem so poudarili nuj
nost, naj bi bil organ za telesno

vzgojo enakovreden ostalim sekre
tariatom posameznih izvršnih sve
tov, kot so n. pr. Sekretariat za go
spodarstvo, za prosveto in kulturo 
in podobno, ter naj bi istočasno 
zakonsko urejal vprašanje telesne 
vzgoje pri nas. Predvsem gre tu za 
vprašanje zagotovitve finančnih 
sredstev telesno v z go jn i m organiza
cijam in šolam, ki imajo najbolj 
neposreden stik z mladino in tako 
tudi močan vpliv na razvoj mladih 
ljudi ter njihovo zdravje. S formi
ranjem tega organa naj bi se zago
tovilo telesni vzgoji takšno mesto, 
ki ji po vsej pravici pripada v na
šem današnjem družbenem redu. 
Telesna vzgoja po šolah naj bi bila 
enakovredna ostalim učnim pred
metom, zato se je treba predvsem 
boriti za preprečevanje gradnje no
vih šol brez telovadnic in igrišč, 
kajti teh objektov občutno primanj
kuje in je reden razvoj telesne 
vzgoje po šolah močno okrnjen. 
Prav tako naj bi državni organ, ki 
bi imel sedež pri Izvršnem svetu 
FLRJ, republiških Izvršnih svetih 
in komunah urejal odnose med te- 
lesnovzgojnimi organizacijami in 
nasploh vodil politiko telesne vzgo
je pri nas.

Zato so se funkcionarji ZŠS po
vsem strinjali s tem, da je ustano
vitev tega organa nujno potrebna 
in bodo skupno z Zvezo športov 
Jugoslavije vodili borbo za formi
ranje tega oblastnega organa. Upaj
mo, da bo do tega čimprej prišlo.

Tone Bančič

JčatukdskA
prihajajo v Evropo po medalje

V parlamentu so razpravljali o hokeju - 
Kanadčanom se je zbudil nacionalni ponos

Blejski kegljači na ledu 
so se lepo uveljavili

Konec meseca januarja je bilo v 
Salzburgu evropsko prvenstvo v 
kegljanju na ledu, na katerem so 
sodelovale 4 alpske dežele — Nem
čija, Avstrija, Italija in Jugoslavi
ja. Ta šport je v Avstriji zelo raz
vit (samo v Grazu imajo nad 60 
kegljaških društev!), saj združuje 
Avstrijska kegljaška zveza nad
30.000 registriranih igralcev. Tudi v 
Nemčiji je ta panoga' zelo popular
na, v Italiji pa je najbolj razširje
na na Tirolskem.

Pri nas je ta igra skoraj nepozna
na, goje jo pravzaprav le na Ble
du. Po ustnih izročilih so baje to 
igro poznali na Bledu že pred več 
kot sto leti.

Sama igra najbolj spominja na 
balinanje. Za tekmovalni prostor 
služi vsaka gladka površina, naj bo 
led ali pa sneg. Keglji so okoli svo
je drsne ploskve okovani s kovina- 
stim obročem in imajo ustrezen ro
čaj. Za mednarodne tekme je seve
da predpisana velikost in teža 
keglja, kakor tudi vrsta lesa. Mo
štvo sestavljajo po 4 igralci.

Na letošnjem evropskem prven
stvu v Salzburgu so Jugoslavijo za
stopali izključno igralci Bleda. Vsa
ka država je lahko poslala na to 
prvenstvo 9 moštev, zato je bila 
konkurenca zelo ostra. Tekmovanje 
je bilo na manjšem jezeru v pred
mestju Salzburga, ki ga je ovirala 
hladna megla in nekoliko preveč 
forsirana igra. Eno moštvo je mora
lo v S urah odigrati 18 iger, kar po
meni, da je vsak igralec zalučal 
skoraj 6 kg težak kegelj dvesto
krat. Ekipno tekmovanje je bilo 
zaključeno v nedeljo dopoldne, na
kar je sledilo tekmovanje posamez
nikov. Med posamezniki je zmagal 
član moštva iz Garmischa, ki je tri
krat osvojil evropsko prvenstvo. 
Naš najboljši predstavnik Zupan se 
je med 72 tekmovalci uvrstil na 7. 
mesto, kar je vsekakor zelo lep 
uspeh.

V ekipnem plasmaju je blejska 
vrsta zasedla 22. mesto, kar je v ta-

Soš anjčanam se obetajo
lepši lasi

Pred kratkim je bil občni zbor 
nogometnega kluba Usnjar iz Šo
štanja. Iz poročil iin diskusije je 
bilo razvidno, da je bilo veliko po
zornosti posvečeno le prvemu mo
štvu, dočim je bila mladina bolj 
zanemarjena, saj klub v lanskem 
letu ni imel stalnega mladinskega 
moštva. Vzrok tem slabostim je 
dejstvo, da klub dolgo časa ni imel 
stalnega trenerja. Šele potem, ko 
je posle trenerja prevzel tov. Na- 
tck, se je stanje precej popravilo. 
Diskutanti so tudi ostro obsodili ta
ko imenovani neamaterizem in po
udarili, da mora šport služiti le utr
jevanju zdravja in razvedrilu. Naj
večji uspeli pa je Usnjar dosegel 
lani s tem, da so se nogometaši po 
dolgih letih igranja na travnikih 
preselili nd moderen stadion. Ta si
cer še ni povsem gotov, vendar mu 
spričo njegove idealne lege zlepa 
ni para. Ko bo stadion docela do
grajen, bodo za šoštan jske nogome
taše prav gotovo prišli še lepši časi.

ko hudi konkurenci več kot zado
voljivo. Samj prireditelji so zatr
dili, da bi tudi ostala moštva s ta
kimi keglji, kot so jih imeli naši, 
prav gotovo, ne zasedla 3. mesta 
pred favoriziranimi Italijani. Ekip
ni prvak je postala Nemčija pred 
Avstrijo, Jugoslavijo in Italijo.

Iz Salzburga je blejsko moštvo 
odpotovalo na Dunaj, kjer se je v 
prijateljski tekmi pomerilo s prva
kom Dunaja »Ostbahn XI«. V hudi 
konkurenci so Blejčani premagali 
prvaka Dunaja in še več drugih 
moštev.

Naslednji teden so v petek, so
boto in nedeljo blejski kegljači na
stopili v Celovcu na spominskem 
turnirju. Ta turnir je bil pravza
prav miniaturna ponovitev evrop
skega prvenstva, saj so poleg novo
pečenega evropskega prvaka »Zwi- 
sel« iz Nemčije sodelovali še držav
ni prvaki Italije, dve moštvi Bleda, 
dunajski »Ostbahn XI«, nekdanji 
trikratni evropski prvak »Riesser- 
see« in kar 5 domačih moštev. Zo
pet se je tu pokazala premoč Nem
cev in Avstrijcev, toda Blejčani so 
kljub težavnemu boju hrabro po
segli v igro ter v težki mednarodni 
konkurenci zasedli častno 6. mesto. 
Trikratni evropski prvak »Riesser- 
see« je bil le eno desetinsko točke 
pred Bledom, dočim so blejski 
kegljači ponovno premagali dve 
ekipi iz Italije. Mirko Vovk

če ne bi bilo na lanskem svetov
nem prvenstvu v hokeju na ledu 
senzacionalne zmage Sovjetske zve
ze nad Kanado 7:2, bi tudi letos 
Evropa verjetno ne videla na pr
venstvu res prvovrstnih kanadskih 
igralcev hokeja. Vprašanje osvoji
tve letošnjega svetovnega prven
stva je postalo za Kanadčane že 
pravo vprašanje časti in nacional
nega ponosa, ki ni mogel trpeti po
raza na ledeni ploskvi. Celo v par
lamentu so govorili o hokeju in po
slanec Lionel Conacher, nekdaj od
ličen športnik, je dejal takole: »To 
je prava katastrofa (tu je mislil 
na poraz s 'Sovjetsko zvezo), toda 
ne bomo tulili in obupavali, ker so 
nas Rusi premagali. V bodoče bomo 
le odgovarjajoče postopali. Poslali 
bomo v Evropo to, kar imamo: naj
boljše hokejske igralce na svetu!«

Tako je prišlo do tega, da bodo 
letos kanadske barve na drsališčih 
v Krefeldu, Dtisseldorfu, Dortmun
du in Kolnu zastopali igralci mo
štvo Penticton V's. To hokejsko mo
štvo je dobilo svoje ime prvič po 
svojem kraju Pentictonu, drugič pa 
po slovitih breskvah, ki jih gojijo 
okoli tega kraja. Tri najbolj znane 
vrste breskev se namreč začenjajo 
s črko »V« in tako so si tudi hoke
jisti Pentictona v svojem naslovu 
omislili to črko. Odkar pa dosegajo 
velike uspehe, govorijo v Penticto
nu često, da pomeni veliki V samo 
začetek besede »*Victory« (zmaga), 
kakor se tudi imenuje ene od onih 
treh vrst breskev.

Penticton ni ravno velemesto. 
Lahko pa se pohvali, da ima danes 
najboljše kanadske igralce hokeja 
na ledu — amaterje. Mestece leži 
v zahodni Kanadi med Rocky Mo 
untains in Pacifikom. Zmagovalna 
pot tega moštva se je začela šele 
1. 1931, ko so dobili v mestu umetno 
drsališče. Hitro so se povzpeli med 
najboljša kanadska moštva in lami 
so bili že skoraj brez konkurence. 
Zmagali so tako v prvenstvu, ka
kor tudi v največjem amaterskem 
tekmovanju v hokeju v Kanadi: 
osvojili so »Altan cup«. Tudi letos 
so si že zagotovili prvo mesto v 
»Okanagan Senior Amateur Lca- 
gue«. Zadnje priprave pred odho
dom v Evropo so bile ravno zaklju
čne tekme v tej ligi.

Da bi dobili pravo predstavo o 
kvaliteti pentietonskih »breskev«, 
jih moramo primerjati z moštvom 
Lyndhurst Motors, ki so zastopali 
Kanado na lam s kem svetovnem pr
venstvu in osvojili drugo mesto. 
Lyndhnrst tekmuje v nižjem razre
du in je letos izgubil že kar 14 te
kem zaporedoma. Tudi najslabše 
moštvo »Okanagan lige« bi verjet-

Jabolko ne pade daleč od dre
vesa. Vse kaže, da velja ta 
slovenski pregovor tudi za 
najboljšega kanadskega igral
ca hokeja na ledu, Mauricea 
Richarda, ki je kot najboljši 
napadalec Kanade najbrž tu
di najboljši na svetu. Richard 
je v zadnjEh letih potolkel 
vse rekorde v doseganju go
lov in strokovnjaki pravijo, 
da podobnega hokejista še ni 
bilo. Maurice sicer še ni star, 
toda pripravlja si že tudi na
slednika. Kar poglejte njego
vega komaj 4-letnega sina 
Maurica mlajšega, kako moj
strsko že ravna s hokejsko 
palico. Ni povsem gotovo, da 
bo oče tokrat kot vratar — 
uspel ubraniti oster strel svo

jega sinčka

Jabolko 
ne pade 
daleč od 
drevesa

no visoko porazilo hokejiste Lynd- 
hurst Motorsa. Kanadčani se zave
dajo, da je moštvo, ki ga pošiljajo 
v Evropo, res kvalitetno in odkrito 
priznavajo, da morajo igralci iz 
Pentictona osvojiti prvenstvo, kajti 
sicer bi bilo to mogoče le profesio
nalnim igralcem. Pravijo pa, da bi 
v primeru potrebe po prvih tekmah 
v Evropi poslali še nekaj igralcev 
za ojačenje. Veindar pa Kanadčani 
ne dajo mnogo na taka ojačanja, 
kar smatrajo, da je odlično v,igrano 
klubsko moštvo v večini primerov 
boljše od reprezentance. Glavne od

like Penticton V’s so odlična skup
na igra, velik elan in borbenost.

Duša moštva je 32-letmi Grant 
Warwick, ki je obenem trener in 
igralec. Warwick je bil nekoč pro
fesionalna zvezda v ameriškem mo
štvu v New York Star-s. K Pen
ile ton V’s sta ga spravila njegova 
brata, tako da imajo sedaj kar tri 
Warw,icke v moštvu. Čeprav so vsi 
trije napadalci, vendar ne igrajo v 
istem napadu. Najmlajši brat Dick 
je odličen tehnični igralec in 
ustvarja svojim soigralcem prilož
nosti za dosego golov, dočim je 
srednji Bill najboljši strelec vseh 
amaterskih lig in drži rekord 50 do
seženimi in 45 zadnjimi podajami 
pred dosego gola, ki jih v Kanadi 
prav tako štejejo kot dosežene 
gole.

Amerika -
v metuljčkovem slogu

Plavanje je šport, pri katerem najboljši 
tekmovalci v svetu nikoli ne počivajo. 
Tudi sredi naj hujše zime, se po svetu 
plavalci v zimskih bazenih pripravljajo 
za poletne nastope, istočasno pa prire
jajo tekmovanja, na katerih »mimogrede« 
včasih pade tudi kakšen svetovni rekord. 
Američani pa tudi nekateri evropski na
rodi (Madžari, Nizozemci) prirejajo v zi
mi posebna zimska državna prvenstva na 
katerih rezultati prav nič ne zaostajajo 
za onimi poleti, često pa se zgodi celo 
obratno, da so uspehi v zimskih bazennih 
(ki so navadno manjših dimenzij — 25 m) 
še boljši. Prav letošlnja zadnja tekmova
nja v Ameriki in Evropi so pokazala, da 
lahko v bodoči sezoni pričakujemo mar
sikatero presenečenje.

TUMPEK : WIGGINS PRI MOŠKIH

Vse do zdaj so smatrali svetovnega re
korderja Tumpeka za neomejenega go
spodarja v plavanju metuljčka na 100 m. 
Njegov rekord 1:02,0 je za polne tri se
kunde boljši od vseh ostalih časov naj
boljših plavalcev na svetu. Doslej se ni 
posrečilo še nikomur plavati 100 m me
tuljčka pod 1:05,0. Vse to je resnično 
potrjevalo njegovo superiornost na tej 
progi. Toda nedavno je prišel glas iz 
Amerike, da je Tumpek dobil tekmeca, 
če ne celo boljšega od njega.

Na nekem tekmovanju Ohijske univer
ze je ameriški študent John Wiggins pre
plaval 100 y (91,8 metra) metuljčka v času 
novega svetovnega rekorda 54,6. Strokov
njaki so izračunali, da če bi Wigglns 
preplaval 100 m v tem tempu, da bi zna
šal njegov čas 59,7!! To je torej za več 
•kot dve sekundi boljše od Tumpekovega 
rekorda. Ta čas je tako fantastičen, da 
nekateri kar dvomijo v njegovo realnost, 
zlasti ker Wiggins doslej sploh ni plaval 
metuljčka. Wiggins je sicer znan pla- 
lec, ki ga trenira eden treh velikih ame
riških trenerjev Mike Peppe (ostala dva

A T E. ETI K A

Kratke vesti
Atletska zveza Jugoslavije bo

precejšen del svojega letošnjega 
proračuna porabila za razvoj atle
tike po Jugoslaviji. Eden od nači
nov, da se to doseže, bo nastavitev 
profesionalnih trenerjev v nekate
rih krajih. S tem bo seveda Atlet
ska zveza Jugoslavije pomagala 
tudi svojim organizacijam v teh 
krajih, ker jim bo na ta način od
vzela del izdatkov. Približno mili
jon dinarjev, ki so namenjeni za 
to, je . AZ j razdelila takole: Zagrelb
200.000 (za 2 trenerja), Spilit 50.000, 
Subotica. Novi Sad, Beograd, Make
donija, Bosna in Hercegovina i,n 
Črna gora po 100.000 ter Ljubljana
200.000 za 2 trenerja.

Poleg sodelovanja na »Balkan
skih igrah« v Carigradu je imela 
moška reprezentanca Jugoslavije v 
načrtu letos samo dvoboj z Nem
čijo. Norveška atletska zveza pa je 
na vsak način želela, da bi prišlo 
zopet do srečanja Jugoslavija : Nor
veška, in sicer zopet v Oslu, ter je 
pomudila tako ugodne finančne po
goje, da je AZJ to ponudbo v nače
lu že sprejela.

Na skupščini Atletske zveze Slo
venije v Celju izvoljeni izvršni od
bor se je na svoji prvi seji konsti
tuiral takole: predsednik Premelč, 
podpredsednik Gradišnik, Fišer in 
Kramar, sekretar Nap rudnik Z., 
predsednik tekmovalne komisije 
Ravnikar, tehnični referent Šturm, 
referent za sodnike Korče, zdrav
stveni referent dr. Rem, referent za 
fin a n čn o-m a te r i a In o poslovanje Sra
kar, predsednik disciplinskega od
bora Jezeršek, referent za propa
gando inž. Megušar, člani Kolarič, 
Jug in G km ar.

sta Bob Kiphut in Matt Mann) in je do 
sedaj plaval le hrbtno, kjer je dosegel 
čas 1:07,0.

MANN : KOK PRI ŽENSKAH

Se bolj zanimiva je borba za primat 
v metuljčku pri ženskah. Lani je v To
rinu na evropskem prvenstvu presene
tila Nemka Langenau s svojim svetovnim 
rekordom, kar se na takih prireditvah 
redko dogaja. Ko pa se je leto nagibalo 
že h koncu je nanadoma objavila FINA 
priznanje novega svetovnega rekorda 
Američanke Shelley Mann, ki je popra
vila rekord Langenauejeve za več kot 2 
sekundi z rezultatom 1:14,0. Najbolj 
čudno pri vsem tem pa je bilo to, da je 
ta rezultat postavila Mannova že septem
bra meseca, vendar je javnost zvedela o 
njem šele takrat, ko ga je že FINA pri
znala. Kaj je bilo pri vsem tem tako 
skrivnostnega, da so Američani molčali 
o tem rekordu cela dva meseca, se ne ve.

Shelley Mann je najbolj nadarjena 
ameriška plavalka doslej. Stara je 17 let 
in je ameriška rekorderka v treh različ
nih stilih. Na 100 m prosto je zabeležila 
rezultata 1:06,0, na 100 m hrbtno 1:15,5 in 
na 100 m metuljček že omenjeni rekord 
1:14,0.

Toda tudi Mannova ni brez konkuren
ce. Evropa se pripravlja, da ji ponovno 
iztrga nedavno priborjeni svetovni rekord. 
Nizozemci stavijo vse svoje upe na ko
maj 15-letno Mary Kok, ki s svojimi 
rezultati resnično daje slutiti da postaja 
plavalka svetovnega slovesa. Mary je 
samo letos v mesecu januarju štirikrat 
izboljšala nizozemski rekord na 100 m 
metuljček, od tega zadnje dvakrat tudi 
evropskega. Njeni časi so bili:

8. I. 1:19,3 
15. I. 1:18,8 
23. I. 1:16,4 
30. I. 1:15,2

Istočasno pa je postavila tudi do sedaj 
najboljši čas na svetu na 200 m metu j ček 
2:50,0, kar je boljše od Madžarke Szeke- 
ly, ki je plavala 8 desetink slabše.

Mary Kok je vzbudila pozornost leta 
1953, ko je kot trinajstletna deklica na 
nizozemskem državnem prvenstvu pre
plavala progo 1500 m prosto (na Nizozem
skem plavajo to progo na državnem 
prvenstvu tudi ženske) v času 22:42.5. (La
ni tretji čas v Sloveniji med moškimi!). 
Lani je še nadaljevala s treningom craw- 
la in dosegla na 400 m čas 5:24,4, na 1500 
metrov pa 21:24,0 s čemer se je že zelo 
približala svetovnemu rekordu Hvegrove.

Letos kot vidimo vrsti uspeh za uspe
hom v metuljčku, vendar njen trener 
Stender meni, da bo še naprej tekmovala 
tudi v erawlu ter je nedavno izjavil, da 
je po njegovem mnenju to prva plavalka, 
ki bo lahko u grozila svetovni rekord 
Hvegrove na 400 m prosto in preplavala 
to progo v manj kot petih minutah.

Vse kaže, da je z novo varianto me
tuljčka — delfinom odprta velika mož- 
nostnost izboljšave tega sloga, kar pla
vale po vsem svetu pridno izkoriščajo. 
Zanimivo pa je pri tem dejstvo, da se 
skoro vsi defilnisti razvijajo iz prejšnjih 
cravvlistov, saj imamo prav v zadnjem 
času za to toliko primerov, kot so Tum
pek, Wiggins, Mannova, Kokova, Litto- 
merickijeva dn še mnogo drugih. To kaže 
po eni strani veliko sorodstvo obeh sti
lov, po drugi strani pa zahtevo po vse- 
stranostl plavalcev v vseh slogih plava
nja.

Nič več v kavarno in na ples
šele pred dobrim letom so na Nizozem

skem uvedli v nogometu tudi profesiona
lizem. Toda novopečeni profesionalci so 
začeli zanemarjati svoje poklicne dolž
nosti. Tako tudi pri nogometnem klubu 
Fortuna 54, ki je izgubilo že celo vrsto 
tekem drugo za drugo. Predsednik tega 
kluba pa ni človek, ki bi se pustil ugna
ti v kozji rok od svojih igralcev. Ko so 
zopet enkrat izgubili tekmo, je direktor 
Joosten poklical vse igralce prvega mo
štva v svojo pisarno, jim napravil dolgo 
pridigo, pri tem seveda ni pozabil nekaj
krat krepko udariti udariti po mizi in 
jim postavil naslednji ultimat: nič več 
v kavarne in na plese! Kdor pa se ne 
namerava tega držati, lahko kar takoj 
pobere šila in kopita in išče »fortuno«
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TOVARNA ČOKOLADE, BONBONOV IN PECILNIH PRAŠKOV 

HOČE PRI MARIBORU

Telefon HOČE 10 — Tekoči račun pri Narodni banki Maribor okolica št. 648-T-30

TOVARNA LESOVINE IN LEPENKE

CERŠAK
GOSPODINJE! Kadar nameravate razveseliti svojega moža in 

malčke s kakšno slaščico, boste imele najboljšo 
in največjo izbiro v izdelkih tovarne »SANA« 
iz Hoč pri Mariboru, ki vam vedno nudi kvali
tetne kekse in bonbone vseh vrst, lizalke, 
pudinge raznih okusov, pecilne praške in vaniljin 
sladkor, ki je izdelan po recepturi bivšega 
dr. Oetkerja.

pošta ŠENTILJ V SLOVENSKIH GORICAH

Izdeluje:

^ RJAVO LEPENKO 

S SIVO LEPENKO

ELEKTRO MARIBOR - MESTO
MARIBOR, VITA KRAIGHERJA 8
Telegram Elektro Maribor mesto, telefon 23-23, 23-99

Podjetje za razdeljevanje 
in prodajo električne 
energije na področj u 
mesta Maribora.

k

Oskrbuje z električno 
energijo industrijo, obrt 
in drage potrošnike.

Gradi in vzdržuje na
prave za prenos in raz
delitev električne ener
gije.

Izvršuje električne insta
lacije ter popravila 
istih.

S LEPENKO ZA KOVČKE

Delovni kolektiv podjetja čestita ob priliki mednarodnih ska

kalnih tekem v Planici vsem slovenskim smučarjem in jim že!:

še veliko uspehov!

INDUSTRIJA METALNIH POLIZDELKOV
3>istfdca

IZDELUJEMO:

Bakrene valjane in vlečene žice 
in vrvi, pločevino in trakove, 
lokomotivska kurišča

@ Aluminijaste žice, aluminij- 
jeklene vrvi, profile in cevi, 
pločevino in trakove

^ Medeninaste žice, profile, cevi, 
pločevino in trakove ter ostale 
legure barvastih kovin
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proizvaja vse vrste

ČOKOLADE,
JEDILNO,
MLEČNO,
LEŠNIKOVO,
GIANDIUA,
ČOKOLADO V PRAHU IN 

2.u ,_,ie veano in povsod naše kvalitetne izdelke KAKAO V PRAHU

LESCE PRI BLEDU

TRGOVSKO PODJETJE
nudi bogato izbiro

raanufakturnega in špecerijskega blaga, 
kuhinjsko in sobno opremo,

kurivo in gradbeni material

LESCE
pri Bleau

UaneU(sket> <z<xdtuCf& s? a f.
LESCE PRI BLEDU odkupuje vse kmetijske pridelke 

ter nudi v obrtni delavnici 
s cemetnimi izdelki strešno opeko 

vseh vrst ter betonske cevi 
za kanalizacijo

SPLOŠNO GRADBENO POD ETJE

mi iii i n
HPIONIR
NOVO MESTO
z gradiiišči v okrajih Novo mesto, 
Krško, Črnomelj, Ljuoijana-okolica

INDUSTRIJA S U K N A
nudi športnikom,

planincem in lovcem ŽAPUŽE
LODEN ter HUBERTUSE p. Begunje
v raznih barvah
in kvalitetah

Izvršuje vsa v gradbeno stroko spada
joča dela, visoke in nizke gradnje z 
lastnimi stranskimi obrati.

Potrebuje več tehničnih strokovnjakov 
za delo na gradiliščih in za projekti
ranje. Za i n f o r m ac i j e se obrnite na 

podjetje »PIONIRc Novo mesto, 
Tavčarjeva ulica 12, telefon 45-12

ŽELEZARNA JESENiCE
SLOVENIJA

IZDELUJE:

g
okroglo jeklo,
vijačno jeklo,
polokroglo jeklo,
kvadratno jeklo,
ploščato jeklo,
tračno jeklo (toplovaljano),
lamele,
specialne profile,
(okensko, segmentno, za obroče 
železnih sodov, za zatične obroče 
bork — nemški —glueck).

TOVARNA LEPENKE
TRŽIČ Izdeluje BELO LEPENKO vseh dimenzij 

Istočasno čestita osem smučarjem ob tekmovanju 

za >Kup Kongsberg< o Planici

TOVARNA OBUTVE

VALJANO ŽICO 
OKROGLO IN PLOŠČATO

Vlečeno in luščeno jeklo
OKROGLO
PLOŠČATO
KVADRATNO
ŠESTOGLATO

Vlečeno jeklo se izdeluje kot:
SVETLO VLEČENO 
VLEČENO ŽARJENO IN 
VLEČENO POBOLJŠANO

Detajlnejše podatke o vrstah, lastnostih, načinu termične obdelave dobite 
V katalogu Železarne Jesenice

proizvaja vsakovrstno ročno 
izdelano športno obutev po 
želji naročnika 

Tekmovalci in športna 
društva! Oskrbite se le s 
kvalitetno obutvijo, za ka
tero vam jamči

DUPLJE

pri T R L l U U

161! li!

Kočevje

priporoča
svoje
kakovostne
izdelke
iz česane
in m i kane
preje.
Izdelujemo
blago
za moške
obleke
in plašče
ter damske
kostume


